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Úvodník: Listopad byl pøíznivý pro stavební práce ve mìstì 

Výmìna lamp na námìstí. Foto: Karel Šohaj

Mìsíc listopad byl nebývale teplý, což 
bylo velmi pøíznivé pøedevším pro stavební 
akce, které ještì na sklonku roku realizuje-
me. Oprava konce ul. Boženy Nìmcové je 
dokonèena, vèetnì nového valu, díky které-
mu už bychom se nemìli obávat každého 
zvýšení hladiny Plouènice. Most pøes želez-
nici na Sokolský vrch nás pìknì potrápil. Ve 
tøech dnech výluky (která mimochodem 
stojí stovky tisíc a èeká se na ni 3 mìsíce) 
mìla být mostovka kompletnì odstranìna 
a nahrazena novou deskou. Když první den 
výluky zaèaly bagry odkrývat vrchní vrstvy, 
narazily na funkèní vodovodní potrubí a 
funkèní elektrické kabely, které tam podle 
projektanta nemìly vùbec být. Levobøežní 
èást Benešova se tak ocitla bez vody. 
Dodávky byly obnoveny až druhý den. Ještì 
horší to bylo s elektrickým kabelem, 
protože ÈEZ má velmi složitou organizaèní 
strukturu, tudíž povolení odstavit kabel, 
jenž zde ani nemìl být, trvalo témìø dva 
dny. Jediné pozitivum na celé anabázi vidím 
v tom, že nás neskolil ten dvoudenní stres, a zámeckém dušièkovém podveèeru se sešlo la paní Vtelenská a zdobení se ujala paní Mi-
bagristu elektrický proud. Každopádnì se více než 400 hostù. Dušièkový den patøí však chaela Soukupová, která zdobí vánoèní stro-
budeme ptát tìch, kteøí podávali vyjádøení pøedevším vzpomínce na ty, kteøí již nejsou my také mìstu Dìèín. Rozsvícení bylo již tra-
o neexistenci sítí v tìlese mostu, jak k mezi námi, tedy také návštìvì benešovské- diènì pod patronací Mgr. Zdeòky Èerné a 
tomuto poznatku pøišli. Je jenom škoda, že ho høbitova. Tady bych ráda podìkovala pa- pìveckého souboru Klubíèko. Vánoèní èas 
se jaksi ohrnuje nos nad pamìtníky  lidmi, nu Klouèkovi za obìtavou práci pøi udržová- byl pøivítán písní Vánoèní strom, jejíž autor-
kteøí pøed lety tøeba právì kabely do mostu ní a zvelebování prostoru posledního odpo- kou je právì Zdeòka Èerná.
ukládali, urèitì by nám to ušetøilo minimál- èinku našich blízkých. Ve chvíli, kdy píši tyto øádky, se na mìsto 
nì ten den a pùl výluky, kdy nebylo možné Listopad byl také plný akcí našich seni- snáší velké snìhové vloèky, za tøi týdny tu 
na mostì pracovat. orù. Sešli se v kinì u pøíležitosti dne úcty ke máme Vánoce. Pøeji Vám klidné a š�astné 

Listopad byl ve znamení Dušièek a s tím stáøí. V polovinì listopadu oslavil pan Fran- prožití vánoèních svátkù, pøeji nám všem do 
spojené již tradièní akce pro dìti na tišek Peè své krásné osmdesátiny v bene- pøíštího roku více klidu a optimismu  už si jej 
benešovském zámku. Celé to perfektnì zor- šovském klubu. Poslední letošní klubové urèitì všichni zasloužíme. 
ganizovala velká patriotka mìsta Mgr. Zdeò- posezení s blahopøáním oslavencùm se us-
ka Èerná. Velké podìkování patøí samoz- kuteènilo na konci listopadu. Mgr. Dagmar Tesarèíková
øejmì i všem ostatním úèinkujícím a vedení Vánoèní strom na námìstí letos vìnova- starostka mìsta
a zamìstnancùm benešovského zámku. Na 

Z vánoèního koncertu Klubíèka.
Foto: A. Houšková

ANKETA: CO SI LETOS PØEJETE OD JEŽÍŠKA? Anketu pøipravila Alena Houšková.

Kristýnka Sovová, 6 let
Dopis už jsem dala za okno. Všechno, co 
jsem si pøála, jsem tam Ježíškovi nalepila. Už 
si ani nepamatuju, co všechno tam bylo.

Matìj Bartáèek, 5 let
Já bych si moc pøál zelenýho robota, ale Je-
žíškovi jsem ještì nenapsal. Teprve mu psát 
budu. Teda vlastnì ne psát, ale kreslit. 

Barèa Brousilová, 9 let
Pøeju si panenku Moxie Girls a Brazt, živýho 
køeèka, poníka Toníka, pejska Gogo a hafíka 
Òafíka. Ježíškovi jsem psala už v záøí.
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Foto: Karel Šohaj

Ohlédnutí za rokem 2012 - Co všechno se podaøilo ve mìstì realizovat
Dokonèené stavební akce 

Silnice a mosty
Oprava mostu v ul. Sokolovská
Dodavatel: Stavební práce Bardzák
Termín dokonèení: kvìten 2012 
Cena: 247.000,-Kè 
(dotace MMR 222.000,-Kè)
Oprava pro pìší lávky u koupalištì, ul. 
Nádražní
Dodavatel: Jiøí Mikl 
Termín dokonèení: listopad 2012
Cena: 104.000,-Kè 
(dotace MMR 94.000,-Kè)
Oprava silnice „K Bottari“
Dodavatel: Herkul, a.s. Praha
Termín dokonèení: èerven 2012 
Cena: 1.455.000,-Kè 
(dotace MMR 1.309.000,-Kè)
Ul. Boženy Nìmcové - nový povrch
Dodavatel: N+N Litomìøice
Termín dokonèení: prosinec 2012
Cena: 503.000,-Kè 
(dotace MMR 453.000,-Kè)

Chodníky
Oprava chodníku a schodištì sídlištì – 
škola - realizovaly Služby mìsta

Pozemní stavby
 Zateplení objektu mateøské školky
Dodavatel: Stamo, s.r.o., Dìèín
Termín dokonèení: øíjen 2012 
Cena: 5.874.000,-Kè 
(dotace SFŽP 2.624,000,-Kè)
 Klub dùchodcù, Nerudova ul.
- realizovaly Služby mìsta
Oprava Plouènické vyhlídky
Dodavatel: Jiøí Mikl
Termín dokonèení: øíjen 2012 
Cena: 260.000,-Kè 
(dotace Ústeckého kraje 133.000,-Kè) 
Ul. Boženy Nìmcové - obnoven val na 
bøehu Plouènice.

Stavební akce v realizaci 
Oprava mostu na Sokolský vrch
Dodavatel: N+N Litomìøice
Termín realizace: prosinec 2012 
Cena: 3.097.000,- Kè 

Pøipravované stavební akce
Protipovodòová opatøení (rozhlas, sle-
dování tokù) 
- pøedpoklad realizace v roce 2013
- žádost o dotaci  schválena SFŽP
- v souèasné dobì zadávací dokumenta-
ce k odsouhlasení SFŽP
Cena: 3.250.000,-Kè (rozpoètová)
Zateplení objektu ZŠ 
- pøedpoklad realizace 2013

Oprava mostu v ul. Sokolovská Oprava lávky pro pìší  u koupalištì

Oprava silnice „K Bottari“ - pøed a po

Ul. Boženy Nìmcové - pøed a po

Zateplení objektu MŠ - pøed a po

Nový klub seniorùwww.benesovnpl.cz
www.benesovnpl.cz

www.benesovnpl.cz
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Oprava mostu na Sokolský vrch Oprava mostu na Sokolský vrch

Val na bøehu Plouènice 
na konci ul. B. Nìmcové

Plouènická vyhlídka - pøed a po

Pøed opravou mostu na Sokolský vrch Oprava mostu na Sokolský vrch

O èem jednala rada mìsta?
Rada mìsta schválila...
RaM schválila uzavøení nájemní smlouvy na 
pronájem p.p.è. 1003/1, èást o výmìøe 
1200 m2 v k.ú. Benešov nad Plouènicí 
(zahrada) s paní R. Š., Dolní Habartice; 
schválila vítìze VØ 12011 na službu „Sbìr, 
svoz a likvidace SKO v Benešovì nad 
Plouènicí a Ovesné pro rok 2013“. Vítìzná 
firma Technické služby Dìèín, a. s. za cenu 1 
799 670 Kè bez DPH, 1 985 641 Kè vèetnì 
DPH; schválila smlouvu o výpùjèce mezi 
mìstem Benešov nad Plouènicí a MPSV ÈR. 
Pøedmìtem výpùjèky je bezúplatné pøene-
chání do užívání tiskárny; schválila výzvu k 
zastavení II. fáze reformy veøejné správy; 
zámìr prodeje p.p.è. 700/2 v k.ú. Benešov 
nad Plouènicí; mimoøádnou odmìnu 
statutární zástupkyni ZŠ a MŠ Benešov nad 
Plouènicí; vydání 15 autorských tiskù knihy 
Benešov nad Plouènicí PhDr. Zdeòka Heniga 
na vlastní náklad autora; smlouvu na 
dodávku el. energie pro VO mìsta Benešov 
nad Plouènicí od 1. 12. 2012 do 31. 12. 2013 
se spol. ÈEZ Prodej, s.r.o. produktová øada 
Comfort.

Rada mìsta neschválila...
RaM neschválila žádost p. H. bytem Bene-
šov n. Pl. o posunutí termínu splatnosti dlu-
hu ve výši 32.384 Kè ( k 20.11.2012). Pøedat 
k vymáhání právnímu zástupci mìsta; 
neschválila vzhledem k složité finanèní situ-
aci mìsta finanèní pøíspìvek pro Domov 
svatého Josefa v Žirèi.

Rada mìsta vzala na vìdomí...
RaM bere na vìdomí rozbor hospodaøení za 
III. ètvrtletí 2012; plnìní usnesení è. 
282/12.; informaci o pøerušení provozu MŠ 
v období vánoèních prázdnin, tj. 27. 12. - 31. 
12. 2012; zprávu o èinnosti Školní jídelny 
Benešov nad Plouènicí, p. o.; zprávu kon-
trolního výboru.; žádost MUDr. Hóse o pro-
nájem NP rehabilitace v è.p. 706, ul Cihelní, 
Benešov; žádost MS Jestøáb o pronájem 
honitby Bøeziny pro pøíští nájemní období; 
prezentaci firmy Dalkia.

Rada mìsta uložila...
RaM ukládá øediteli Služeb mìsta Benešov 
nad Plouènicí, pøíspìvková organizace 
zajistit navrácení neuplatnìného poplatku z 
prodlení, který èiní 21.396 Kè za roky 2006  
2012 do rozpoètu organizace.   

Krásné Vánoèní svátky prožité v klidu a pokoji v blízkosti tìch nejbližších 

a v novém roce 2013 hodnì zdraví a spousty krásných dnù Vám pøeje BS-Aktiv



STRANA 4 

O èem jednalo zastupitelstvo mìsta
Zastupitelstvo mìsta schválilo - zámìr pro-
deje pozemkù v k.ú. Ovesná a k.ú. Benešov 
nad Plouènicí (výèet pozemkových parcel na 
www.benesovnpl.cz);  zámìr smìny  po-
zemkù p.p.è.1420/1 - 96 m2 a  1449/4  4m2 
v k.ú. Benešov n. Pl; koupi pozemkù p.p.è. 
155/10 èást „a“ o výmìøe1 m2; p.p.è. 155/9 
èást „b“ o výmìøe 9 m2; p.p.è. 155/5 èást „d 
+ e“ o výmìøe 2 m2; p.p.è. 155/12 èást „c“ o 
výmìøe 241 m2 za cenu 37 950,- Kè;  koupi 
pozemku  p.p.è. 148/3 o výmìøe 53 m2 v 
k.ú. Benešov nad Pl.  za cenu 4 770 Kè; da-
rovací smlouvu o pøevodu p.p.è. 510 o vý-
mìøe 66 m2 v k.ú. Benešov nad Plouènicí od 
Ústeckého kraje, Velká Hradební 3118/48, 
Ústí nad Labem do vlastnictví mìsta Bene-
šova nad Plouènicí; prodej pozemku p.p.è. 
854/5 o výmìøe 19 m2 v k.ú. Benešov nad 
Plouènicí za cenu 1 190 Kè; aktualizovaný 
program regenerace MPZ pod názvem Sou-
hrnné zpracování kulturních památek mìs-
ta Benešova nad Plouènicí a metodika k pøí-
pravì, zpracování a realizaci mìstského 
programu regenerace historického jádra a 
památkové zóny 2012; OZV è.3/2012 Po-
žární øád mìsta Benešov nad Plouènicí; od-
ložení projednání OZV o místním poplatku 
za provoz systému shromažïování, sbìru, 
pøepravy, tøídìní a odstraòování komunál-
ních odpadù na pøíští jednání ZaM; Dodatek 
è. 1 ke smlouvì o dílo è. 08/2011, kterým se 
mìní pøedmìt díla dle zmìnového listu, 
schváleného projektantem i poskytovate-
lem dotace - vícepráce a ménìpráce, jež vy-
vstaly pøi realizaci díla a snižuje se cena díla 
o èástku 16 260,- Kè; rozpoètové opatøení è. 
6.
Zastupitelstvo mìsta vzalo na vìdomí - re-
zignaci p. Klouèka na èlenství v kontrolním 
výboru; rezignaci p. Ušáka na èlenství v 
komisi pro výbìrová øízení, Zastupitelstvo 
mìsta zvolilo èlenem KV pana Radka Práška; 
Zdìnku Myšíkovou èlenkou komise pro 
výbìrová øízení.
Zastupitelstvo mìsta neschválilo -  uprave-
nou OZV O ochranì noèního klidu a regulaci 
hluèných èinností, hluèné èinnosti jsou re-
gulovány na dobu 6.00 - 10.00 hod. a 18.00 - 
22.00 hod. o nedìlích a státem uznaných 
svátcích, noèní klid je stanoven na dobu 
22.00 - 6.00 hod.
Zastupitelstvo mìsta uložilo - vedoucí HS 
odboru pøipravit zprávu o prùbìhu kultur-
ních akcí v roce 2012 a výhled na pøíští rok a 
návštìvnost kina

VOLBY  PREZIDENTA ÈR 2013
Informace o poètu a sídle volebních okrskù

Pro volbu prezidenta Èeské republiky, vyhlášené prezidentem republiky na 11.1. a 
12.1.2013 (I.kolo) a 25.1. a 26.1.2013 (pøípadné II. kolo), jsou v Benešovì nad Plouènicí 
stanoveny  následující  tøi volební okrsky:

Okrsek è. 1
Základní škola

Opletalova 699
Benešov nad Plouènicí

Okrsek è. 2
budova mìstského kulturního zaøízení (kino)

Èapkova 477
Benešov nad Plouènhicí

Okrsek è. 3 - pozor NOVÌ
budova Nerudova ulice  Klub seniorù

Nerudova 307
Benešov nad Plouènicí

Jmenování zapisovatelù okrskových volebních komisí
Pro volbu prezidenta Èeské republiky, vyhlášené prezidentem republiky na 11.1. a 
12.1.2013 (I.kolo) a 25.1. a 26.1.2013 (pøípadné II. kolo),  jmenovala starostka mìsta  
zapisovatelky okrskových volebních komisí v Benešovì nad Plouènicí:
Okrsek è. 1        paní     Blanka Vyhnálková                                        
Okrsek è. 2        paní     Monika Mansfeldová                                          
Okrsek è. 3        sleèna   Andrea Hodaèová 

Bc. Zdeòka Èvanèarová
Vedoucí HS odboru

Ne, to není špatný snímek mìsta, ani nì úspìšnì požadoval vysokou finanèní ná-
mìsto zahalené do mlhy. To se jen z nìkolika hradu za poškozování zdraví sebe a své ro-
komínù plazí jedovaté èmoudíky, které diny. Protože se takové pøípady množí, bude 
pohled z opravené vyhlídky a jiných míst na zøejmì ekonomiètìjší buï hledat takové 
Benešov nad Plouènicí èiní takovým, jaký je zdroje tepla, kde se vznik kouøe vylouèí (te-
na fotografii. Zvláštì letos to budí dojem, že pelná èerpadla a podobnì), nebo kde bude 
se nìkteré komíny snaží s tìmi ostatními probíhat spalování v režimu, kdy k vzniku 
soupeøit nejen ve vydatnosti, délce trvání a nebezpeèných látek bude docházet v tak za-
hustotì, ale také v barvì kouøe. Nejèastìjší nedbatelné míøe, která nebude ohrožovat 
je žlutá, ale vyskytuje se i èerná, k vidìní zdraví obèanù.
bývá i naèervenalá. Copak to v kotlích hoøí? Ota Draèka
Radìji to ani nechtìjme vìdìt, zvláštì pak 
od chemikù, co všichni pak dýcháme. 
Dùsledky toho jsou ale patrné zejména v 
èekárnách u lékaøù (onkologické nevyjíma-
je) a v lékárnách. Takže se dá øíci, že ti, co 
spalují vìci, které do kamen nepatøí, jako 
plasty, pryže a podobnì, také ti, co nechá-
vají kotle v provozu, kdy není správný režim 
spalování a kotle dehtují, ale i ti, co nemají v 
poøádku své komíny, jsou nepøímými spon-
zory lékaøù, nemocnic a lékárníkù, zøejmì i 
pohøebních služeb. Komu ale ubírají, jsou 
jejich sousedé, protože to pro nì znamená 
vyšší výdaje za léèbu a nižší pøíjmy. A to není 
øeè o vlivu na délku a kvalitu života. Že 
nìkdo namítne, já mám zavøená okna? A co 
cesty za nákupy, do zamìstnání a další? V 
koneèném dùsledku tomu neunikne ani 
ten, kdo zamoøuje své okolí díky špatnému 
spalování. Už jsou i známy pøípady, kdy sou-
sed takového chronického "èoudila" soud-

Neházíte i vy do kamen, co tam nepatøí? Èím topíte vy?

PODÌKOVÁNÍ

Dìkuji Mìstskému úøadu Benešov nad 
Plouènicí za blahopøání a dar k mému život-
nímu jubileu.                          Marie Loudová

Mìstský úøad Benešov nad Plouènicí 

Tel.: 412 589 811 / Fax: 412 589 812
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VÁNOÈNÍ PROVOZNÍ DOBA 
MìÚ Benešov n.Pl.

27.12.2012 (ÈT)  
v provozu pouze pokladna, informace  

dv. è. 17 (pøízemí budovy MìÚ, vchod II.)
od  7.00 - 11.30 a 12.00 -13.30 hodin

28.12.2012 (PÁ)  
v provozu pouze pokladna, informace  

dv. è. 17 (pøízemí budovy MìÚ, vchod II.) 
od  7.00 - 11.30 a 12.00 -13.30 hodin

31.12.2012 (PO)
provoz MìÚ od  8.00 -12.00 hodin

V tento den již nelze provádìt hotovostní 
úhrady v pokladnì MìÚ!

1.1.2013 (ÚT)  
státní svátek - zavøeno

2.1.2013 (ST)   
bìžná pracovní doba 

tj. od 8.00 - 17.00 hodin

Dotazy: 
412 589 811 (ústøedna)

urad@benesovnpl.cz
www.benesovnpl.cz

INFORMACE Z MìÚTuristická skupina Švitorky: Praotec Èech by z nás mìl radost

Proè Švitorky? nebo pivo, zazní po této statistice krásná vì-
„Jak nìkam vyrazíme, je nás všude hned ta: „Praotec Èech by z nás mìl radost!“. 

plno. Hodnì povídáme, smìjeme se, švi- Jaká místa jste navštívili?
toøíme. Proto jsem si tak zaèali øíkat,“ ujímá Za tìch pìt let je jich spousta. Havraní Ukázka z tvorby u pøíležitosti 
se slova paní Blanka Šturmová, která mì po- vrch, Strážní vrch, Humboltova vyhlídka, zavírání lesa 17. 11. 2012
zvala na spoleèné povídání nad šálkem èaje, Skalní divadlo Široký kámen, Sokolí vrch, Autor: Vìra Cuchá
který jsem si vypila i s ostatními èleny tu- Èertovy hlavy, Sedm chlebù, Kamýk, Køížový 

Poslední lísteèky se tiše snášejí ristické skupiny. Aktivní jsou v tomto usku- Buk, Øíp, prameny Køinice, Michalovská Put-
ze stromù k zemi,pení všichni, témìø každý je tu pasovaný do na, Halfenburg, Pekelský dùl, zøícenina Høí-

vítr se prohání holými haluzemi.nìjaké funkce. Nìkdo píše zápisky z cest, delník,… Nejvzdálenìjším místem byly Je-
Pøíroda se k spánku ukládá,nìkdo skládá básnièky, nìkdo eviduje ujité seníky nebo Krkonoše. Výlety vždy provází 
všechno živé pøísnì nabádá.kilometry, nìkdo plánuje cíle dalších výletù, pøíjemná pøátelská atmosféra. A nouze není 

Pøijde zima, sníh i mráz,nìkdo sleduje poèasí, další zapisuje pøe- ani o úsmìvné èi dobrodružné pøíhody. „Ve 
pøipravte se tvorové, výšení nebo drží kasu. Spoleènì tráví nejen Velkém Šenovì nám jedna èlenka spadla do 

a� nezmrzne žádný z vás.všechny støedy v roce, ale vypravují se na- rybníka nebo na výletì podél Suché Kame-
Vìtšina zvìøe hlasu pøírody naslouchá, pøíklad i na týdenní dovolenou na horách, nice jsme se v prosinci museli brodit vyso-

tìlo své tukem obaluje,na jaøe a na podzim otvírají a zavírají les, or- kým snìhem, což pro nás seniory bývá  
na zimní spánek se pøipravuje.ganizují silvestrovské sezení s tombolou a nìkdy nároèné,“ usmívá se paní Blanka „ale 

Jenom èlovìk, ten pán tvorstva,spoustu dalších aktivit. Cíle jejich výletù nestìžujeme si, rádi trávíme èas aktiv-nì.“ 
jak rád sám sebe nazývá,jsou rùzné. „Vandrovní kalendáø vydáváme Èlenská základna Švitorek je v souèasné 
má ve všem svoji hlavu,vždy na pìt mìsícù dopøedu. Nìkdy se k cíli dobì plnì obsazena, a proto je turistická 

a myslí si, že jen on má vždycky pravdu.pøibližujeme vlakem, jindy autobusem, skupina pro další zájemce nyní uzavøena. Je 
A nìkdy se mu potom stává,nìkdy vyrážíme z Benešova rovnou pìšky. to pøedevším z toho dùvodu, že se na výlety 

že je na zimu nepøipraven Už jsme toho navštívili tolik, že obèas mu- èasto vyráží prostøedky hromadné dopravy 
a tìžko jí odolává.síme i nìjaký výlet zopakovat,“ doplòuje a jejich kapacita je omezena. 

My benešovští tùráci pøírodu ctíme.paní Blanka. (ah)
Dnes sice zavíráme les,Trocha statistiky… Ukázka z tvorby u pøíležitosti 

ale pøesto i v zimì se do nìj rádi Nejdelším výletem v letošním roce byl otvírání lesa 22. 4. 2006
navracíme.výlet na Bukovou horu. To senioøi zvládli pì- Autor: Vìra Cuchá

tadvacet kilometrù. Prùmìrnì prý nachodí Probuïte se stromy ze zimního spánku,
asi 550 kilometrù za rok. Od roku 2009 si své probuïte se rychle, do jarního vánku.
turistické výkony dokonce mìøí pomocí na- Žeòte mízu od koøenù,
vigace. Pøedstavte si, že v nohách od té doby žeòte pìknì vzhùru,
(do 15.11.) mají už neuvìøitelných 2.264,5 ptáèkové vám zazpívají 
kilometrù! Od stolu, kde popíjíme èaj, kávu z nebeského kùru.

Je jich celkem osmadvacet, a i když se jejich vìk pohybuje v prùmìru kolem sedmdesáti 
let, mají v tìlech tolik síly a odhodlání, že by jim mohli mnozí mladí závidìt. O kom, že je øeè? 
O partì velmi aktivních benešovských seniorù, kteøí si øíkají turistická skupina Švitorky a kteøí 
se již pìt let pravidelnì každou støedu vydávají na nejrùznìjší turistické výlety. Výletní náladu 
jim nezkazí ani špatné poèasí, støeda je pro nì totiž dnem, který mají rádi, protože na vý-
letech je vždy plno legrace. 
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Celá republika bude dne 12.12.2012 v 
18:00 hodin na námìstích zpívat èeské ko-
ledy v rámci akce "Èesko zpívá koledy". 
Letos se pøidává i Benešov nad Plouènicí.

Budou to koledy: Nesem vám noviny, 
Narodil se Kristus Pán a Pùjdem spolu do 
Betléma. K tìmto pøibudou ještì další dvì, 
jejichž výbìr je organizován v anketì na 
webu na adrese:

http://www.denik.cz/souteze/cesko-
zpiva-koledy-vyberte-ktere-to-budou-
20121029.html. 

Takže je možné hlasování ovlivnit svým 
výbìrem. Pod taktovkou paní uèitelky Èer-
né se této akce zúèastní i pìvecký sbor KLU-
BÍÈKO. Zpívat mùže každý kdo pøijde, tedy 
bez ohledu na vìk. Vezmìte sebou celou 
svou rodinu, své pøátele. K lepší náladì mo-
hou pøispìt i lampièky se svíèkami a po-
dobnì. Kolik se nás dokáže sejít?

(od)

Pøijïte si zazpívat koledy! Dan Trýzna: Trippy není jen pes na sport, ale také nejlepší pøítel
Dùvodù k tomu, aby si nìkdo poøídil psa, bývá mnoho. Nìkdo hledá hlídaèe, nìkdo 

kamaráda do rodiny, nìkdo prostì jen nechce být sám. Ale co tøeba poøídit si psa jako 
sportovního par�áka? Proè ne? Pøesnì tak to udìlal sedmnáctiletý Daniel Trýzna z Benešova 
nad Plouènicí. Od malièka mìl moc rád zvíøata, psy pøedevším, a také rád bìhal. Tyto dva 
koníèky chtìl nìjak skloubit a tak se zaèal vìnovat sportu, který je založený na spolupráci 
èlovìka a psa. Øíká se mu canicross a jde o bìh, kdy pes táhne bìžce. Pro psy a bìžce jsou 
speciálnì vyrábìny postroje a sedáky. Je to sport s velmi dlouhou tradicí, který se v Èeské 
republice sice ještì pøíliš neprosadil, ale i tak dosahuje èeský tým skvìlých výsledkù. A to 
nejen na evropských, ale i na svìtových závodech. Daniel už má na svém kontì nìkolik 
úspìchù a proto jsme ho požádali o rozhovor.

Kdo tì ke canicrossu pøivedl a jak dlouho se 
mu vìnuješ?

Ke canicrossu mì pøivedla Soòa Klika-
rová, nìkolikanásobná mistrynì svìta i Ev-
ropy. S canicrossem jsem zaèal skoro pøed 
11 lety, tedy v mých sedmi letech. Svùj první 
závod jsem ale absolvoval až v roce 2004 v 
Dìèínì, kde jsem vyhrál dìtskou kategorii. 
Canicross byl mým prvním sportem, ale díky 
dobrým výsledkùm jsem se dostal navíc 
také k atletice, kterou bych chtìl v bu-
doucnu dìlat profesionálnì. V souèasné do-
bì jsem èlenem pražské Dukly.

Jací psi jsou pro tento sport vhodní - rasa, 
povahové vlastnosti?

Pro tento sport byla speciálnì vyšlech-
tìna rasa - Evropský saòový pes (ESP). Mno-
zí lidé si myslí, že jde o chlupaté severské 
plemeno. Ve skuteènosti se ale ESP více po-
dobá ohaøi. Jde totiž o rasu vyšlechtìnou 
právì z pointra (ohaø), greyhounda (chrt) a 
alaskana (severské plemeno). Právì proto, 
že ESP jsou vyšlechtìni pro sport, nenajdete 
jedince, kterého by bìhání nebavilo. nìjší?

Za nejvìtší úspìch považuji 2. místo na 
Pøedstavíš nám svého psího par�áka? Mistrovství Evropy v Maïarsku (2009). Za 

V roce 2008 jsem od Soni Klikarové další úspìchy považuji 1. místo na 
dostal štìnì ESP. Jmenuje se Trippy a od Mistrovství svìta v Polsku (2005), 3. místo 
jejího roku s ní závodím. Není to jen pes na na Mistrovství Evropy v Nìmecku (2012) a 
sport, ale je to zároveò i mùj nejlepší pøítel. první místa na juniorských mistrovstvích ÈR.

Jakou péèi je tøeba vìnovat „psovi sportov- Jak èasto a na jaká místa na závody vyjíždí-
covi“? te?

Dùležité je zajistit co nejkvalitnìjší krmi- Díky tomuto sportu se velmi èasto dos-
vo, vitamíny a doplòky stravy. A to není lev- táváme na zajímavá místa v Èeské republice 
ná záležitost. Ale nejdùležitìjší je trénink a i po celém svìtì. Závody jsou celoroènì, ale 
dostatek pohybu, bez kterého by se pejsek finanèní situace nás nutí vybírat jen ty nej-
trápil. Jiná nadstandardní péèe není potøe- vìtší a nejzajímavìjší.
ba.

Kde sháníš finance na závody?
Jak vypadá váš trénink, kde s Trippy trénu- Protože stále ještì studuji, jsem 
jete? odkázaný na rodièe, ale nepøestávám hledat 

Trénujeme skoro každý den. Bìháme a sponzory. Na letošní Mistrovství Evropy 
nìkdy pro trénink používám kolo a speciální jsem se dostal díky Rudolfovi Homolkovi 
terénní kolobìžku. Trippynku za kolo, nebo (FORD/VOLVO HOMOLKA) a Dagmar Neš-
kolobìžku zapøáhnu a jedu s ní 5 až 10 km. nìrové (ZERO DC), která mì již nìkolik let 
Tréninkových tratí máme víc, napø. podél podporuje - mám od ní všechny postroje na 
Plouènice do Malé Velenì, nebo lesem pøes Trippynku. Tímto jim dìkuji!
ovesnou do Markvartic.

Dìkuji za rozhovor a pøeji mnoho 
Jakými úspìchy se v tomto sportu už mù- dalších úspìšných závodù. 
žeš pochlubit, které považuješ za nejcen- (ah)

ME Nìmecko, Christianslust 2012

U pøíležitosti posledního vydání letoš-
ních Benešovských novin, pevnì vìøím, že 
jen tìch letošních, protože Mayové byli v 
pøedpovìdích pomìrnì pøesní :o), je vhod-
né trochu bilancovat a shrnout úspìchy i 
prohry letošního roku. Za hlavní pozitivní 
poèiny považuji pøedevším 2 vìci. Dohod-
nutí kompromisu ohlednì hazardu, kdy 
zhruba tøetina zastupitelù chtìla hazard z 
mìsta co nejrychleji vypudit, tøetina chtìla 
èásteènou regulaci s dosahem pøedevším 
na herny a tøetina nechtìla regulovat vù-
bec. Pøestože øešení postupného útlumu z 
problémových lokalit nepovažuji za nej-
š�astnìjší, tak lepší nìco, nežli nic a pùlroèní 
hádání se pøineslo tento výsledek, pro který 
jsem nakonec i já zvednul ruku. Za necelé 3 
roky bychom mìli být bez heren. Otázkou 
jsou nìkteré další možnosti omezení, jako 
napø. zákaz køiklavých neonových poutaèù 
napø. na námìstí. Rád bych návrh vyhlášky v 
tomto smyslu dal do zastupitelstva ještì 
pøed Vánoci. 

Druhou zásadní agendou prvního polo-
letí byla otázka øešení koncepce tepla v 
rámci Sídlištì.  Nabídka soukromé firmy na 
decentralizaci a zlevnìní tepla pro domác-
nosti rozpohybovala jak obèany, tak vedení 
mìsta i mìstské firmy, èemuž jsem nesmír-
nì rád. BTS jede dál, ale pod daleko vìtším 
tlakem na její èinnost i cenu tepla. A� už plán 
na øešení koncepce veøejného osvìtlení 
mìstskou teplárnou BTS (po odmítnutí ná-
vrhu na vyvedení správy osvìtlení mimo 
správu mìsta), tak náznak shody s paní sta-
rostkou i èleny kontrolního výboru na zøíze-
ní dozorèí rady spoleènosti, což umožní na-
hlédnutí do hospodaøení pro její èleny, je 
dobrým signálem lepšících se vztahù mezi 
opozicí a vedením mìsta.  Pokraèování na str. 7...

F. Ušák: Jaký byl rok 2012?
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Druhou listopadovou sobotu zastupitel- nicí. Kytièky s datem slavnostního obøadu 
ka mìsta a radní paní Hana Franclová pøi- pro naše dìti vyrobila paní Pavla Kolesová, 
vítala 10 ze 14 pozvaných benešovských ob- uèitelka naší základní školy. 
èánkù do života našeho mìsta a to: Anežku K obøadu jsou zpravidla zvány dìti starší 
Provazníkovou, Lucii Tìšínskou, Vanessu To- 6 týdnù. Další vítání obèánkù plánujeme na 
mešovou, Matìje Doležala, Elišku Kaslovou, kvìten roku 2013.
Jana Mudru, Vanesu Èechovou, Petra Ma- Dìkujeme všem, kteøí se zúèastnili, a 
kulu, Martina Szilágyiho a Davida Chorváta. vìøíme, že tato tradice byla pro jejich rodiny 

Jako již tradiènì obøad hrou na klávesy dnem sváteèním a že tento den prožili stej-
zpestøila Mgr. Zdeòka Èerná a její zpìvaèka nì jako my v pøíjemné atmosféøe.
Bára Batelková. Recitací obøad obohatili 
Radek Heinzl a Emèa Bartáèková, kteøí jsou Bc. Zdeòka Èvanèarová 
nám také nápomocni pøi pøedávání malé vedoucí HS odboru
pozornosti od mìsta Benešova nad Plouè- Vìra Erlebachová - matrika

Do života našeho mìsta jsme pøivítali další desítku malých obèánkù

F. Ušák: Jaký byl rok 2012?

Dne 6. 12. 2012 probìhl první pøed- velkou radost mi udìlala - vlastnì dvojitou. 
vánoèní jarmark benešovské mateøinky. Ce- Ta první - že se na mì do školky tìší a ta dru-
lá naše mateøská škola se na tento den peè- há, že si s tatínkem malují spoleènì. A tak 
livì pøipravovala. Jarmarkem dìti otevøely mì oni dva pøivedli na nápad a velké pøání. 
dveøe nejkrásnìjším svátkùm v roce. Prosím  nakreslete se svými dìtmi obrázek a 

Kromì navození vánoèní atmosféry, pøineste jej do školky. My tìmi obrázky vy-
plnila akce také vzdìlávací cíl - nauèit dìti zdobíme celou školku v místech, která jsou 
vnímat hodnoty, estetiku a rozvíjet fantazii. veøejnosti pøístupná. A tak se nad spoleèný-
Vìøíme, že jste v tom pøedvánoèním hemže- mi díly lépe poznáme. Téma zní: Š�astné a 
ní našli i kus svého dìtství. veselé vánoce.

Blíží se nejkrásnìjší svátky v roce, svát- Krásné Vánoce, klid a pohodu pøeje 
ky, které vypovídají o èase, který vìnujeme kolektiv benešovské mateøinky.
tìm, které máme rádi. Nejvìtší dar, který Iva Novotná a kolektiv MŠ
mùžeme dát svým dìtem, je èas, který jim 
vìnujeme - dokud nás potøebují. To, co jim 
nestihneme dát teï, už nikdy nedoženeme. 
Odmìnou - nám uèitelùm - bude poznání, 
že èas, námaha a úsilí nevyzní naprázdno, že 
vás zajímáme, že se na nás tìšíte.

Dovolím si využít této pøíležitosti ke 
krátkému pøedvánoènímu intermezzu: O-
sud mì zavál právì do benešovské mateøské 
školky, kam jsem se vrátila po delší odmlce. 
Mé vnitøní rozpoložení - obava i strach, jak 
vše zvládnu - se vùbec nelišilo od pocitù dì-
tí, které nastoupily do mateøinky poprvé. 
Asi týden po mém nástupu, pøi mé ranní 
smìnì, pøišla za mnou dívenka a povídá: 
„Paní uèitelko, já jsem ti vèera doma nama-
lovala s tatínkem obrázek.“ Netušila, jak 

Mateøská škola: Š�astné a veselé Vánoce!

Pøerušení provozu v mateøské škole:
Z organizaèních dùvodù bude v Mateøské škole 

v Benešovì nad Plouènicí pøerušen provoz 
po dobu zimních prázdnin, tj. od 27. 12. 2012 

do 31. 12. 2012 (3 pracovní dny). 
Provoz MŠ bude opìt zahájen dne 2. 1. 2013.

Kéž by to chtìlo pokraèovat… 
Øadu vìcí je tøeba zlepšovat, ve spoustì 

vìcí se v názoru na správu mìsta lišíme s 
pøedstaviteli jeho vedení, na druhou stranu 
alespoò z mého pohledu jde to naslouchání 
obìma stranám o trochu lépe než døív. Pro 
pøíští rok je úkol jasný, a to vyhnat pro-
jíždìjící kamiony z našeho mìsta. Po krajs-
kých volbách to pùjde o trochu snáz než 
døív, ale o tom více pøíštì…

Vážení pøátelé, chtìl bych Vám popøát 
jménem svých kolegù i tím svým, co nej-
poklidnìjší prožití vánoèních svátkù a ús-
pìšný vstup do nového roku 2013.    F. Ušák
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Expedice Malibu

ZŠ Benešov nad Plouènicí: Co všechno se událo za mìsíc listopad 2012 ve škole?

Zaèátek i konec listopadu patøil vystou- støedních škol.
pením Klubíèka pod vedením Mgr. Z. Èerné. Žáci naší školy se zúèastnili také soutìží 
V pátek 2. listopadu 2012 to byla ve spo- a olympiád. Hned na zaèátku mìsíce pro-
lupráci s benešovským zámkem a kinem bìhlo v aule školy za úèasti 29 žákù 8. a 9. 
akce Strašidelný zámek. Nejen vystoupení, tøíd školní kolo 39. roèníku Olympiády v 
ale celá akce byla velmi zdaøilá a za její pøí- èeském jazyce, ve kterém kromì mluvnic-
pravu a realizaci si zaslouží podìkování kého testu byla souèástí také slohová práce 
všichni, kdo se na ní podíleli. Na konci mì- na téma „Za tohle ti patøí dík“. S èeštinou si 
síce, v pátek 30. listopadu 2012, zazpívalo nejlépe poradily Kateøina Háková, Eliška 
Klubíèko v kinì a u našeho vánoèního  stro- Niederlová (obì z 9. A) a Kateøina Vrabcová 
mu svým vystoupením zahájilo advent v na- (8. B). První dvì dìvèata postupují do ok-
šem mìstì. resního kola.  Druhou olympiádou byla 15. 

rý pøijeli pøedstavit jeho realizátoøi z dì-
V prùbìhu listopadu absolvovaly nìkte- listopadu 2012 Dìjepisná olympiáda. Tema-

èínské Máchovky, je podpoøit vzdìlávání a 
ré tøídy své vzdìlávací programy - žáci obou tické zamìøení již 42. roèníku bylo „Od po-

èinnost pøedmìtových metodikù zejména 
6. tøíd byli na exkurzi na Vìtruši v Ústí nad hanských zvykù ke køes�anským tradicím“ (s 

M, Èi, Z, D, Ch, Aj a seznámit je s novými 
Labem, žáci II. speciální tøídy na Burze škol v využitím mezipøedmìtových vztahù s ob-

trendy z oblasti využití mobilních techno-
Èeské Lípì, obì 8. tøídy se zúèastnily vzdì- èanskou a rodinnou výchovou a èeským ja-

logií (tablet, smartphone) ve výuce s dù-
lávacího programu „Láska ano, dìti ještì zykem a literaturou). Nejlepší výsledky opìt 

razem na metodickou a didaktickou správ-
ne“ v dìèínském Snìžníku. Pro žáky 3. a 4. z 29 úèastníkù, žákù 8. a 9. tøíd, prokázali 

nost. V rámci projektu RTVND se již naši žáci 
tøíd byla 20. (resp. 21.) listopadu 2012 zahá- Petr Klouèek (8. B), Jirka Donát (8. A) a To-

zúèastnili Dne øemesel v Dìèínì, projekt má 
jena plavecká výuka v dìèínském Aqua- máš Friè (9. A). První dva jmenovaní splnili 

podporovat a motivovat žáky základních 
parku, která bude probíhat až do zaèátku kritéria pro postup do okresního kola a 

škol ke vzdìlávání v technických oborech. 
února 2013. budou školu v této olympiádì reprezento-

Pøi workshopu se hovoøilo také o vzájemné 
Žáci 9. tøíd, kteøí se v souèasné dobì vat. Dalšími soutìžemi, kde mìla naše škole 

spolupráci škol a firem, o zpùsobech 
rozhodují kam dál po základní škole, se v své zastoupení, byla soutìž „Pec nám spad-

informovanosti žákù a jejich zákonných 
prùbìhu listopadu zúèastnili prezentací la, pøijïte nám ji postavit…“ poøádaná sta-

zástupcù, o aktivitách tohoto projektu pro 
støedních škol z Dìèínska - napø. Støední ško- vební prùmyslovkou v Dìèínì. Velmi pìkné 

žáky 8. a 9. tøíd a dalších otázkách vzájemné 
ly lodní dopravy a technických øemesel Dì- umístìní - 4. místo z dvaceti dvou soutìž-

spolupráce. Pro zástupce základních škol z 
èín VI nebo Støední lesnické školy a Støední ních dvojic - pøivezlo družstvo dívek z 9. B - 

Dìèínska byla v multimediální uèebnì školy 
odborné školy sociální Šluknov a vybraní žá- Veronika Šrédlová a Barbora Havránková. 

pøedstavena také prezentace firmy BOXED, 
ci v rámci akce Školy školám navštívili dì- Dvì dìvèata ze 7. A reprezentovala školu 

která se zabývá mimo jiné také komplexním 
èínské gymnázium. Žáci také mohou navštì- také ve floristické soutìži „Libverdská kot-

vybavením ICT pro školy.
vovat Dny otevøených dveøí na jednotlivých vièka“ (obdoba Dìèínské Kotvy). Soutìžící 

K pøipomenutí událostí listopadu 1989 
støedních školách a uèilištích. Pro rodièe vy- mìli vytvoøit adventní vìnec a vánoèní sví-

byl žákùm 7. až 9. tøíd v benešovském kinì 
cházejících žákù probìhla v rámci tøídních cen na štìdroveèerní stùl.  V této soutìži 

promítnut dokument „Deset dní, které ot-
schùzek beseda k volbì povolání se zástupci zabodovala Sára Štechmüllerová, která pøi-

øásly Èeskoslovenskem“. V závìru mìsíce se 
vezla ve své kategorii krásné 3. 

pak všichni žáci v aule školy zúèastnili 
místo.  Ze sportovních soutìží to 

hudebního vystoupení kytaristy a zpìváka 
byla florbalová okrsková finále v 

Dana Kubici. Program byl ve tøech vystou-
Markvarticích, kterých se zúèast-

peních pøizpùsoben vìku žákù. Skládal se z 
nila družstva starších a mladších 

písní naší lidové a folkové hudby. 
žákù a dívek. V žádném z tìchto 
turnajù nezískala naše družstva 
výrazné umístìní, pøesto druž-
stva mladších žákù a dívek si za-
slouží pochvalu za reprezentaci 
školy. Zatím poslední ze sportov-
ních soutìží bylo okresní finále v 
pøehazované dívek 6. a 7. tøíd, 
které se uskuteènilo v Dìèínì na 
ZŠ Bøezová. Mezi tøinácti soutìž-
ními družstvy z celého okresu se 
naše dìvèata probojovala mezi 8 
nejlepších. 

Žáci 5. a 9. tøíd se zúèastnili „Testování s 
Uèitelé školy se také zúèastni-

Gepardem“ (Evaluace informaèní gramot-
li dvou workshopù - jeden byl 

nosti - CZ. 1. 07/1. 1. 00/14.0225) - pøipra-
vìnovaný projektu „Metodik“ 

veného spoleèností Scio. Protože práce s in-
(CZ.1.07/1.3.49/02.0009) a dru-

formací je nesmírnì dùležitým prvkem 
hý projektu „Rozvoj technického 

vzdìlávání, bylo naším cílem pomocí pro-
vzdìlávání na Dìèínsku“ - RTVND 

fesionálních testù zjistit, jak na tom jsou 
(CZ.1.07/1.1.34/01.0017), jichž 

naši žáci.
je naše škola partnerem.  Hlav-

Pokraèování na str. 9... 
ním cílem projektu Metodik, kte-
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Pokraèování ze str. 8... ještì zlepšit. Po vyhodnocení získá škola in-
Každý žák øešil on-line formou jedineè- formace o tom, jaké silné a slabé stránky ve 

ný test, který obsahoval prùmìrnì 30 - 35 škole vnímají uèitelé a jejich žáci. Hlavním 
úloh se zamìøením na vyhledávání infor- cílem tohoto dotazníkového šetøení je pod-
mací, hodnocení informací, zpracování a in- pora školy v budování pøíznivého sociálního 
terpretaci informací, komunikaci, sdílení a klimatu ve škole.
prezentaci informací a bezpeènost a etiketu Žákùm naší školy není lhostejný osud 
práce s informacemi. Obsahovì úlohy jiných lidí. V letošním roce je provází projekt 
zkoumaly dovednosti napøíè všemi pøedmì- „Dìti dìtem“, v jeho rámci se dìti z Bílé 
ty vyuèovanými na základní škole. Tematic- školy zúèastnily sbìru víèek pro nemocnou 
ky odpovídají zájmùm cílové vìkové katego- Lucinku z Hlušovic u Olomouce. Dìtem se 
rie. Po skonèení testù ihned každý zjistil podaøilo nasbírat 128,5 kg víèek, ta byla za 
svou úroveò - tedy infozaèáteèník, infoprùz- pomoci pana Strnada z cukrárny Pusinka 
kumník, infouživatel, infoznalec nebo info- odvezena do sbìrného místa v Dìèínì. Na 
profík. Scio škole bude interpretovat výsled- stejném projektu se podílely také dìti z naší 
ky a zároveò bude vysvìtleno, jak dál roz- mateøské školy Sluníèko. Náš sbìr ale touto 
víjet informaèní gramotnost žákù, a to v rùz- akcí nekonèí, urèitì budeme pokraèovat, 
ných pøedmìtech. Zároveò se všichni žáci protože tìch, kteøí pomoc potøebují, je da-
od 5. do 9. tøíd, vèetnì speciálních tøíd, a leko více. Všem, kteøí pomáhají, patøí naše 
jejich tøídní uèitelé zapojili do projektu podìkování.
"Každý se ve škole cítí dobøe - klima školy" - Více informací, vèetnì fotografií na 
zkrácenì Pohoda (CZ.1.07/1.2.00/14. stránkách školy www.zsbnpl.cz.
0092), také od spoleènosti Scio. Pro- Za žáky a pracovníky školy pøeji všem 
støednictvím dotazníkového šetøení bylo krásný advent a pohodové, klidné vánoèní 
zmapováno, co všem aktérùm na škole svátky a úspìšný start do roku 2013
nejvíce vyhovuje, co ménì a co by chtìli Mgr. Miroslava Šmídová

ZŠ Co všechno se událo za mìsíc listopad 2012 ve škole?

Pozvánka na vánoèní jarmark
úterý 11. prosince 2012 od 14 h v budovì 

Nova ZŠ a MŠ Benešov nad Plouènicí, 
Opletalova 699

Zápis do 1. tøíd pro školní rok 2013/14
Na základì ustanovení odst. 1 § 46 zákona 

è. 561/2004 Sb. (školský zákon) 
v aktuálním znìní se v pátek 

18. ledna 2013 od 10 do 17 h
v budovì školy „Bílá“ - Komenského 274, 

Benešov nad Plouènicí
uskuteèní

ZÁPIS DÌTÍ DO 1. ROÈNÍKU
základního vzdìlávání v Základní škole 

Benešov nad Plouènicí
pro školní rok 2013/14.
K zápisu se dostaví zákonní zástupci s dìtmi 
narozenými od 1. záøí 2006 do 31. srpna 
2007 a zákonní zástupci dìtí, kterým byl ve 
školním roce 2012/13 povolen odklad po-
vinné školní docházky.

Vánoèní prázdniny
budou v termínu od 22. 12. 2012 do 2. 1. 
2013, nástup do školy ètvrtek 3. 1. 2013

Rozhovor: Jakub Zelený - nový uèitel na benešovské základce
mentátor a pozdìji po absolvování vysoko-
školského studia jako kurátor novìjších dì-
jin. Po ètyøech letech kurátorské práce v mu-
zeu jsem chtìl zakusit nìco nového a ná-
hodou mi pøišla do cesty nabídka práce  uèi-
tele na Základní škole v Benešovì. A pro-
tože øada mých pøátel také vykonává po-
dobné povolání a mají s ním spojených 
spoustu hezkých zážitkù, rozhodl jsem se, 
že to chci také zkusit. A tak jsem tady!
Jaké pøedmìty vyuèujete a jak se vám s be-
nešovskými žáky pracuje? Co vás na této 

baví hlavnì to, že každý den je jiný, kaž-práci baví?
dá vyuèovací hodina je specifická a svým Na zdejší škole patøí mezi mé hlavní 
zpùsobem zajímavá. Také se mi velmi líbí, že pøedmìty dìjepis, tìlesná výchova a che-
pracovní den v zamìstnání uèitele utíká vel-mie. Co se týká práce s žáky, tak já nemám 
mi rychle.moc rád generalizování. Nemùžu shrnout 

Chlap  uèitel je v pøevážnì ženami všechny své dosavadní zkušenosti do 
obsazeném uèitelském sboru v dnešní "jednoho pytle" a paušálnì vyhlásit soud, a� 
dobì podle mì velmi žádaným, avšak ne už pozitivní èi negativní. Ale pokud bych byl 

Mùžete se Benešovákùm blíže pøedstavit? moc èastým artiklem… Je tento fakt pøi pøeci jen nucen zhodnotit svou uèitelskou 
Jmenuji se Jakub Zelený, narodil jsem se výuce nìjak znát (nebo je dìtem jedno, zda praxi zde v Benešovì, zatím pøevažují zá-

v roce 1985 v Dìèínì a po absolvování je uèí muž èi žena)?žitky kladné. Jako novì pøíchozí do uèi-
základního vzdìlání na zdejší „základce“ mé V tomto s Vámi musím souhlasit. Nepøí-telského sboru mám výhodu urèité objek-
kroky smìøovaly na Gymnázium v Dìèínì. tomnost mužského elementu v uèitelských tivity a vidím tudíž øadu míst, kde mají naši 
Zde jsem si díky mému profesorovi dìjepisu sborech je èastým a z mého pohledu ne-žáci rezervy, na kterých se dá zapracovat. S 
velmi oblíbil hodiny dìjepisu a bìhem žádoucím jevem souèasného školství. Staèí tím souvisí i to, že jsem muž - mám prostì na 
studia jsem se rozhodl, že se chci historii se podívat na naší „základku“, kde jsme v ce-žáky trochu jiné nároky než mé kolegynì 
vìnovat ve svém životì dál. Z tohoto lém pedagogickém sboru pouze 3 kantoøi. A (tøeba stylem výuky apod.) a musíme se na-
dùvodù jsem po støední škole nastoupil na samozøejmì, že to je znát. Stále slyším v ho-vzájem pøizpùsobovat. Obecnì si myslím, že 
Univerzitu Jana Evangelisty Purkynì v Ústí dinách "Paní uèitelko...". Mužský element je jsou naši žáci na standardní úrovni v rámci 
nad Labem, kde jsem úspìšnì vystudoval podle mého názoru nezbytnou souèástí kaž-kraje a velice rád se budu podílet na jejich 
magisterský obor Kulturnì historická dé sociální skupiny a v našem vesmìs vytáhnutí do solidního nadprùmìru, tak 
regionalistika se specializací archivnictví. Již "ženském" školství to platí obzvláš�. aby mohli konkurovat ostatní školám dì-
bìhem studia jsem zaèal pracovat v Oblast- Pokraèování na str. 10...èínského okresu. Na kantorské práci mì 
ním muzeu v Dìèínì nejdøíve jako doku-

KRÁTCE ZE ŠKOLY 
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Pokraèování ze str. 9...
V urèitých okamžicích je zøetelné, že žákùm 
chybí na škole silnìjší mužský element 
(myšleno v dobrém i zlém). Už jen rozdílnost 
v mužském a ženském myšlení, postojích a 
nárocích v obecné i konkrétní rovinì je 
mnohdy jasnì patrná a žáci se s tím musí 
neustále srovnávat. Navíc v souèasné dobì 
mohou být otcové dìtí èasto velmi pra-
covnì zaneprázdnìní a muž se v takových 
pøípadech nepodílí na výchovì dítìte, tak 
jak by bylo potøeba. A pokud by jeho roli 
mìla èásteènì suplovat škola, tak nemùže. 
Každopádnì si myslím, že když už je svìtová 
populace nastavena tak, že se skládá 
pøibližnì z poloviny mužù a žen, tak by i na 
školách mìla být obì pohlaví v rovnováze.
Který pøedmìt jste mìl a nemìl rád v do-
bách vašich studií?

Ze svých studií jsem mìl oblíbené pøe-
devším spoleèenskovìdní pøedmìty jako 
byl dìjepis, obèanská výchova apod. Velmi 
jsem „válèil“ s fyzikou a matematikou, ke 
kterým jsem si nikdy nevytvoøil žádný velký 
vztah.
Jaké jsou vaše koníèky, co dìláte rád ve vol-
ném èase?

Ve svém volném èase se vìnuji hlavnì 
èetbì knih (pøevážnì historických) a sportu 
(z tìch nejhlavnìjších: tenis, squash, po-
werjóga, „inliny“ atd.). Mezi mé velké ko-
níèky patøí také cestování. A na závìr se ne-
objedu bez spoleèenského vyžití buï s pøá-
teli nad nìjakým dobrým jídlem èi návštì-
vou divadelního pøedstavení.

Dìkuji za rozhovor!
(ah)

Rozhovor: Jakub Zelený Rodinné centrum: Pøedvánoèní èas v Medvídkovi

Nastává jedno z nejhezèích období celé- nové prostory a pod vedením Andrey Kulí-
ho roku a tím jsou Vánoce. Dìti již netrpì- kové probìhla závìreèná zkouška. Po otev-
livì oèekávají Štedrý den, píší dopisy Ježíš- øení bran se prostory zaèaly velmi rychle za-
kovi a my dospìlí se tìšíme na dny plné kli- plòovat, až nezbylo ani místeèko. Malí herci 
du, radostných tváøí našich nejmenších a nervóznì koukali kolem sebe, byla na nich 
chvilku zastavení. Než se všichni doèkáme, vidìt tréma z prvního vystoupení, ale An-
pojïme se ohlédnout za uplynulým mìsí- drea vìdìla, jak je uklidnit, aby se zaèaly us-
cem. mívat a uvolnily se. A tak pøed zaplnìným 

Na zaèátku mìsíce listopadu jsme spo- hledištìm, pøed krásnými kulisami, které 
leènì strašili, soutìžili a smáli se na tradièní pro nì pøipravila Gabèa Macharová, dìti za-
Strašidýlkové párty v Mìstském kinì a také hrály nádherný vánoèní pøíbìh. Odmìnou 
probìhlo vánoèní fotografování dìtí se Zi- jim byl obrovský potlesk dospìlých i dìtí, 
tou Kakarovou. slzièky dojetí a také balíèky, které pro nì 

Nezahálely ani dìti ze vzdìlávacího pøipravila rodina Petrových. Po krásném za-
kroužku „Všeználek“. Nejdøíve nás èekala èátku už Stáòa Pongráczová všechny odved-
beseda o problematice návykových látek, la ke stolùm, kde jsme spoleènì vyrábìli øe-
kterou si pro dìti velmi zajímavou formou tìzy na stromeèek, rozkrajovala se jablíèka, 
pøipravil student ÈVUT Michal Hrbáèek, a pouštìly lodièky ze skoøápek, vyrábìly se 
hned za pár dní jsme se vydali do Mìstského svícny, tradièní dobrùtky ze sušeného ovoce 
kina na Výstavu morèat, kterou poøádal Svaz a také jsme se pod vedením paní Hankové 
chovatelù. Dìtem svítily oèi pøi pohledu na uèili zdobit perníèky. Se zatajeným dechem 
tolik krasavcù a my museli krotit jejich také dìti odlévaly olovo a spoleènými silami 
touhu, si jich plno odnést domù nebo ještì jsme pøemýšleli, co odlité ornamenty zna-
lépe k nám do centra do Ekoškoly. Nakonec menají. Bylo to neskuteènì strávené odpo-
každý zadumanì chodil po kinì a vybíral ledne, podaøilo se nám za vùnì høebíèku a 
podle svého to nejkrásnìjší morèe a doufal, skoøice se sejít s usmìvavými lidmi, popo-
že právì jeho favorit vyhraje. Bylo to pro nás vídat si, posedìt a na chvilku zapomenout 
velmi pøíjemnì strávené odpoledne. na všední i nevšední starosti. Touto cestou 

Nakonec jsme se pøipravovali na jedno moc dìkujeme paní Fleischerové, paní Han-
netradièní nedìlní odpoledne, na které kové a paní Boudové z Klubu seniorù za po-
jsme se nesmírnì tìšili. Pøemýšleli jsme, jak moc a jejich nadšení a také panu Krumlovi 
pøiblížit dìtem v dnešní dobì staroèeské za jablíèka, které nám na tuto akci daroval.
vánoèní tradice, jak pøimìt rodièe a praro- Na samém konci mìsíce jsme opìt ne-
dièe se na chvilku zastavit a užít si jen ten chybìli na rozsvícení vánoèního stromeèku 
spoleèný pøedvánoèní èas. A tak jsme se s na námìstí. Opìt jste mìli možnost zakou-
nimi sešli v novém Klubu seniorù, kde jsme pit si výrobky, které pøipravují dìti z našich 
pro nì pøipravili odpolední program „Ad- kroužkù a podpoøit tak naše centrum. Bylo 
vent s Medvídkem“. Vše zaèalo pohádkou krásné vidìt, jak nìkteré naše dìti stojí u 
„O narození Ježíška“, kterou poprvé zahrály nás a mají obrovskou radost, když si nìkterý 
dìti z našeho dramatického kroužku. Ho- dospìlák koupí jejich výrobek.
dinu pøed zahájením se dìti sešly, zkusily si Pokraèování na str. 11...
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Rodinné centrum Medvídek
V sobotu 24. listopadu mìli možnost 

obèané shlédnout výstavu ušlechtilých 
morèat v mìstském kinì. Jednalo se o první 
akci tohoto druhu na našem okrese. Na její 
pøípravì se podílela specializovaná ZO 
chovatelù morèat, naše smíšená ZO a v 
neposlední øadì také mìsto prostøednict-
vím naší kulturní referentky Pavly Klom-
farové. Výstavy se zúèastnilo se svými zví-
øaty 30 vystavovatelù z rùzných konèin naší 
zemì. K nejvzdálenìjším patøili nadšenci z 
Písku, Rychnova nad Knìžnou a Ostravy. 

Slovanech. V pøedsálí kina si dìti mohly dát Poèasí se vydaøilo, a aèkoliv se mùže zdát, že 
namalovat oblièej, vyzkoušet výrobu svíèek se akce konala v teple a pod støechou a ne-
ze vèelího vosku, jež mìla na starosti vèe-bylo zas tak dùležité, nezkomplikovalo do-
laøka paní Pøíhodová z Dìèína. Byla tu také jezd všech zúèastnìných na stanovenou de-
výtvarná dílna tématikou zvíøátek a prodej vátou hodinu ranní. Na výstavì bylo k vidìní 
propagaèních svazových pøedmìtù a dalo se 170 morèat a ze 17 u nás uznaných plemen 
i zatoèit kolem štìstí. nenašli k nám cestu jen Lunkarye a obøí 

Závìrem mi zbývá dodat, že všichni morèata Cuy, takže se návštìvníkùm nas-
zúèastnìní chovatelé, až na výjimky, u nás v kytla jistì pestrá podívaná. Morèata posou-
Benešovì byli poprvé, a nevìdìli, kam že to dily kvalifikovanì dle evropského standartu 
vlastnì jedou. O to více mì tìší, že se všem Mgr. Andrea Kroftová z Prahy a Ing. Eva Dýn-
líbilo naše mìsteèko, komorní atmosféra ková z Kladna. První z výše uvedených dam 
našeho kulturního domu a dle jejich slov tu byla k vidìní i se svými morèaty v pøedveèer 
panovala pøátelská nálada a pohoda a tìší výstavy na TV Prima v show Jana Krause. Jak 
se na pøíští výstavu, jež je naplánována na se brzy ukázalo, všichni s sebou pøivezli kva-
23. listopadu 2013. Nepotvrdily se ani oba-litní zvíøata a pøi vyhodnocení rozhodovaly 
vy nìkterých, a to takové že kino bude touto jen pro laika zdánlivé malièkosti èi nedostat-
akcí ponièeno. Výstavu finanènì podpoøilo ky.
Mìsto Benešov nad Plouènicí a advokátní Vítìzem výstavy se stalo morèe Rozeta 
kanceláø Magistra Milana Špièky. Radka Fénixovo Pírko chovatelky Zdeòky 

Kupkové z Prahy 8. Pohár za nejlepší pár 
Smejkal Ludìkmorèat si odvezla Nikola Betková z Proboš-

garant výstavytova. Dále bylo ocenìno nejlepší každé 
morèe daného plemena. V hlasovací soutì-
ži návštìvníkù vyhrálo morèe Jimmy Cavia 
Carnea Markéty Slukové z Benešova. Výs-
ledky a fotografie z výstavy je možno shléd-
nout na webu naší organizace. Výstavu na-
vštívilo 220 návštìvníkù a kromì morèat 
mìli možnost shlédnout na podiu retro-
spektivní výstavu Benešovského chovatels-
kého spolku pøipravenou k 65. výroèí konání 
1. èeské výstavy zvíøectva v našem mìsteè-
ku, jež se konala 6. - 7. záøí 1947 v hotelu Na 

Kino patøilo poslední listopadovou sobotu morèatùm

Tøíkrálový koncert
Dne 5. 1. 2013 od 16.30 hod. 
se bude konat na zakonèení 

Vánoèní doby Tøíkrálový koncert.
Vystoupí v nìm seskupení pìvcù SaH 

paní sbormistrinì Jany Štrbové.
Koncert se bude konat v klubovnì 

na Sokolském vrchu.
V rámci programu probìhne výstava fotek 

z Afriky, soutìž o nejlepší Benešovský 
Vánoèní štrùdl a nebude chybìt 

ani pøekvapení.
Rezervace míst je nutná 
a stojí 50 Kè na osobu.

Bližší informace a rezervace míst 
p. Šumová tel. 724 293 072

Srdeènì zve BS-Aktiv

Prostøednictvím Benešovských novin 
posíláme srdeènou gratulaci naší cvièitelce 
Drahušce Hankové, která os-
laví neuvìøitelné kulaté výroèí svých naro-
zenin. Pøejeme pøedevším hodnì zdraví 
(aby záda nebolela), elánu a optimismu do 
dalších let, aby jí to stále dobøe šlapalo pøi 
oblíbené turistice a daøila se práce na ope-
èovávané zahrádce. Souèasnì chceme po-
dìkovat za obìtavé vedení našeho cvièení. 
Její vzorné pøedcvièování, které øídí vždy s 
milým úsmìvem a pochvalou tak, že si tìlo 
poøádnì protáhneme i zrelaxujeme.

Vdìèné cvièenky

V listopadu oslavil dlou-
holetý obèan našeho 
mìsta pan František Peè 
své osmdesáté narozeni-
ny. Oslava se konala v be-
nešovském klubu seniorù 
v kruhu pøátel. Oslavenec 
potìšil své hosty mimo ji-
né i hudebním doprovo-
dem. Ještì jednou blaho-
pøejeme a pøejeme pevné 
zdraví a pohodu. 

5. ledna 2013 

BLAHOPØÁNÍ

Pro ženy / Steel, Danielle - Narozeniny - Valerie Wyattová je královnou moderního životního stylu a 
uznávanou odbornicí na elegantní bydlení. Ve své profesi nemohla dosáhnout více  a pøesto není 
š�astná. Její dcera April provozuje svou vysnìnou restauraci ale ani ona nemá mnoho dùvodù k radosti. 
Právì jí bylo tøicet a o mužích a rodinì si nechává jen zdát. Jak vysokou daò jsou ochotny obìtovat 
vlastnímu úspìchu a jsou ještì vùbec schopny své životy zmìnit?
Napìtí / Patterson, James & Marklund, Lize - Pohlednice smrti -  detektiv Jacob Kannon pátrá po 
vrazích své dcery a jejího pøítele. Zabijáci si vybírají milenecké páry po celé Evropì a pohlednice se 
snímkem obìtí pošlou do médií. A právì novináøka Dessie Larssonová takový pohled dostala. Jakob jí 
kontaktuje a zaènou pátrat spoleènì.
Dobrodružství / Cussler, Clive - Džungle - nièivá nová zbraò použitá v Èínì ve tøináctém století... 
Odvážná záchrana mladého chlapce uneseného Talibanem... Žena ztracená v džunglích severního 
Thajska a Myanmaru... pro Cabrilla a jeho organizaci se všechny tyto události propojí v nejvìtší hrozbu 
pro bezpeènost Spojených státù, jakou tato zemì kdy poznala.

Knihovna v dobì vánoc: 
Od 20. 12. 2012(ètvrtek) do 4. 1. 2013 zavøeno. Otevøeno opìt 7. 1. 2013(pondìlí).

Pokraèování ze str. 10...
A ony hned pøemýšlejí, co za to nakou-

píme tøeba pro naše zvíøátka.
Pøed námi je jeden z nejkrásnìjších mì-

sícù v roce a tím je prosinec. My nezahálíme 
a pøipravujeme ještì plno akcí, se kterými 
ukonèíme letošní rok.

Vám všem pøejeme, aby pøedvánoèní 
èas byl èasem klidu, krásných setkání, poro-
zumìní a dìtské radosti.

Dìkujeme Vám všem za pøízeò, pomoc 
a dobré slovo. Pøejeme Vám krásné a požeh-
nané vánoce a dìtem jiskøièky v oèích pøi 
splnìní vánoèních snù.

RC Medvídek

POZVÁNKA

Nové knihy v benešovské mìstské knihovnì 
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8. 12. od 16 h
Pásmo pohádek: 

Èertovské pohádky
Mikulášská nadílka pro nejmenší!
vstupné:  dìti 10,- / dospìlí 20,- 

14. 12. 2012 od 18 h

Svatá ètveøice
Tohle si od Viewegha nepøeètete, 

to musíte vidìt.

Oznamujeme všem pøá-
telùm, kamarádùm a zná-
mým, že dne 22. 11. 2012 
uplynulo smutných 10 let od 
úmrtí našeho tatínka, dì-
deèka pana Václava Štìdré-
ho. Stále na Tebe vzpomíná-

me dcera Helena s rodinou a syn Václav.

Již 15 let uplyne 18. 
12. od doby, kdy nás ne-
rad opustil Emil Vrbický. 
Stálými vzpomínkami na 
svého muže, ta�ku a dì-
deèka  žije manželka a dì-
ti.  Moc nám chybí.

Dìkujeme Všem pøátelùm,kamarádùm 
a známým,kteøí se pøišli v pátek 23.11.2012 
naposledy rozlouèit s panem Hanušem 
Kandlerem. Moc si toho vážíme. 

Rodina Kandlerova a Vrabcova

Touto cestou bych chtìla moc podìko-
vat panu Josefu Klouèkovi, který nám velice 
vstøícnì a ochotnì pomohl pøipravit posled-
ní rozlouèení s panem Hanušem Kandle-
rem. Také pøedvedl velikou odvahu, když byl 
schopen promluvit pøi rozlouèení pøed zná-
mými a pozùstalými. Veliký dík patøí také 
panu Václavu Brabencovi, který nezapøel 
své literární schopnosti a napsal tak krásnou 
a výstižnou poslední øeè. Dík patøí také paní 
Kátì Štìpánkové, manželùm Bergmanovým 
a Všem tìm, kteøí nás moc podporovali v 
prvních tìžkých chvílích. Jsem ráda, že i v 
tak ošklivé dobì se najdou takoví lidé. 

Moc dìkuji.                    Radka Vrabcová

Program bohoslužeb o vánocích 
v benešovském farním kostele Narození 

Panny Marie
24. 12.

pùlnoèní mše - 22,00 h

25. 12.
1. svátek vánoèní - slavnost narození Ježíše 

Krista, bohoslužby v 8,30

26. 12. 
2. svátek vánoèní - sv. Štìpána, bohoslužby 

v 8,30 - pøi nich bude provedena známá 
Èeská mše vánoèní Jakuba Jana Ryby 

za øízení hudebního skladatele 
Miloše Boka. 

Odpoledne bude kostel 
otevøen od 14,00 do 16,30 h.

Vojtìch Suchý, faráø

Vánoce 2012 v kostele v Jedlce

24. 12. ve 24 h
Pùlnoèní mše

28. 12. v 17 h 
Vánoèní pìvecký koncert

Pøipravuje Kulturnì  historické sdružení 
a obec Malá Veleò

Program pìveckého koncertu 
Už z hor zní zvon Hana Mokrišová

J. J. Ryba:  Hej, mistøe! 
Markéta Soukupová, David Soukup

R. Binge: Alžbìtin. serenáda - K. Pavelková
J. Køièka: Poslechnìte mne málo 

Daniela Libichová
F. Schubert: Mille cherubini 

Markéta Soukupová
P. Vaculík: Veni Domine - Hana Mokrišová

Amen spirituál: David Soukup
A. Adam: Ó, holly night: Hana Mokrišová
F. Gruber: Tichá noc - Markéta Soukupová

G. F. Händel: Alleluja, Amen 
Daniela Libichová
Varhanní chorál

Anonymus: Žarošická lidová koledová 
mše, Narodil se Kristus Pán

Zpívají: sólisté Pìveckého sdružení 
BEL CANTO z Ústí n. L.

Varhanní doprovod: Pavel Šimberský,
Koncert nastudovala a režijnì pøipravila: 

Jana Scholzeová.

Vstupné dobrovolné.

VÁNOCE V KOSTELE

5. zápas
GPD AMBIT BNPL.: - SKP Ústí D 11:7 
body: M. Babièka 3,5; M. Štípek 2,5; M. Myslivec 
3,5; L. Babièka 1,5
6. zápas
GPD AMBIT BNPL - SKST Dìèín B - 10:8
body: M. Babièka 3,5; M. Štípek 3; M. Myslivec 1; 
L. Babièka 2,5
7. zápas
ASK Lovosice A - GPD AMBIT BNPL. - 13:5
body: Nebohý 0; M. Štípek 3; M. Myslivec 1; L. 
Babièka 1
8. zápas
GPD AMBIT BNPL - VTJ Litomìøice A - 8:10
body: M. Babièka 2; M. Štípek 3,5; M. Myslivec 
2,5; L. Babièka 0
9. zápas
Roudnice C - GPD AMBIT BNPL - 15:3
body: Nebohý 1; M. Štípek 0; M. Myslivec 2; L. 
Babièka 0

STOLNÍ TENIS - VÝSLEDKY

Ètrnáctiletý stolní tenista Tomáš Polanský, 
hráè Slavoje Ústí n. L., o kterém jsme v Bene-
šovských novinách pøed èasem psali, se na za-
èátku listopadu zúèastnil mistrovství svìta 
kadetù na tichomoøském ostrovì Guam. Star-
tovaly na nìm výbìry hráèù všech kontinentù, 
domácí družstvo, jako poøádající zemì, a výbìr 
svìtové federace ITTF, jehož èlenem byl i To-
máš. 
Pøipomeòme si: Tomáš v hraje a trénuje v Ústí 
n. L. pod vedením bývalého reprezentanta tre-
néra Josefa Brauna. Tréninku vìnuje 14 - 18 
hodin týdnì, chodí do posilovny, plavat, bìhat. 
K tomu uèení a ostatní povinnosti. Sportovní 
škola Vinaøská v Ústí n. L., kam již pátým rokem 
chodí, mu vychází maximálnì vstøíc. Má èás-
teèný individuální studijní plán, který mu do-
voluje vše zvládat.
Dosavadní úspìchy Tomáše:

Støíbro ME Kazaò 2011 soutìž družstev
Bronz MS Guam 2012 soutìž družstev
Trojnásobný mistr ÈR jednotlivcù
Dvojnásobný mistr ÈR ve ètyøhøe
Mistr ÈR ve smíšené ètyøhøe
1. místo na Austria Open 
1. místo na Memoriálu M. Gregièe - Chorv.
3. místo na French Open atd.

V souèasné dobì je Tomáš na 4. místì v Ev-
ropském žebøíèku Kadetù. 

Úspìšný... Tomáš Polanský

PIETA


